

Advieskaart

2026

De meestgebruikte cijfers uit het Kompas in één verkort overzicht.

Box 1

AOW-leeftijd nog niet bereikt

Bij een belastbaar inkomen van meer dan	maar niet meer dan	Belasting-tarief	Tarief premie volksverzekeringen <i>AOW: 17,90% Anw: 0,10% Wlz: 9,65%</i>	Totaal tarief	Heffing over totaal van de schijven
€ 0,-	€ 38.883,-	8,10%	27,65%	35,75%	€ 13.900,67
€ 38.883,-	€ 78.426,-	37,56%	-	37,56%	€ 28.753,02
€ 78.426,-	-	49,50%	-	49,50%	-

AOW-leeftijd bereikt - geboren op of ná 1 januari 1946*

Bij een belastbaar inkomen van meer dan	maar niet meer dan	Belasting-tarief	Tarief premie volksverzekeringen <i>Anw: 0,10% Wlz: 9,65%</i>	Totaal tarief	Heffing over totaal van de schijven
€ 0,-	€ 38.883,-	8,10%	9,75%	17,85%	€ 6.940,62
€ 38.883,-	€ 78.426,-	37,56%	-	37,56%	€ 21.792,97
€ 78.426,-	-	49,50%	-	49,50%	-

* Voor mensen die geboren zijn op of ná 1 januari 1946 geldt de houdbaarheidsbijdrage. Deze regeling is ingevoerd per 1 januari 2011. Door deze maatregel wordt de tweede tariefschijf jaarlijks nog maar met 75% van de inflatiecorrectie aangepast, waardoor mensen sneller in de tweede tariefschijf vallen.

AOW-leeftijd bereikt - geboren vóór 1946

Bij een belastbaar inkomen van meer dan	maar niet meer dan	Belasting-tarief	Tarief premie volksverzekeringen <i>Anw: 0,10% Wlz: 9,65%</i>	Totaal tarief	Heffing over totaal van de schijven
€ 0,-	€ 41.123,-	8,10%	9,75%	17,85%	€ 7.340,46
€ 41.123,-	€ 78.426,-	37,56%	-	37,56%	€ 21.351,46
€ 78.426,-	-	49,50%	-	49,50%	-

Box 2

Bij een belastbaar inkomen van meer dan	maar niet meer dan	Belastingtarief
€ 0,-	€ 68.843,-	24,50%
€ 68.843,-	-	31%

Box 3

Soort vermogen	Fictief rendement
Spaargeld	1,28%
Schulden	2,70%
Overige bezittingen	6,00%

Het tarief voor de belasting in box 3 (artikel 2.13 Wet IB 2001) bedraagt	36%
---	-----

Vrijstellingen box 3

	Alleenstaanden	Fiscaal partners
Heffingsvrij vermogen (artikel 5.5 Wet IB 2001)	€ 59.357,-	€ 118.714,-
Groene beleggingen (artikel 5.13 Wet IB 2001)	€ 26.715,-	€ 53.430,-
Uitvaartverzekering of andere overlijdensrisicoverzekering (artikel 5.10 onderdeel a Wet IB 2001)	€ 8.904,-	Vrijstelling geldt per persoon
Contant geld (artikel 5.10 onderdeel d Wet IB 2001)	€ 672,-	€ 1.344,-
Kapitaalverzekering box 3 (artikel AN Invoeringswet IB 2001)	€ 123.428,-	€ 246.856,-
Schuldendrempel (artikel 5.3 lid 3 onderdeel f Wet IB 2001)	€ 3.800,-	€ 7.600,-

Heffingskortingen tot AOW-leeftijd

Algemene heffingskorting (artikel 8.10 Wet IB 2001)

Bij een belastbaar inkomen uit werk en woning	Bedraagt de algemene heffingskorting
€ 0,- tot € 29.736,-	€ 3.115,-
€ 29.736,- tot € 78.426,-	€ 3.115,- -/- 6,398% x (verzamelinkomen -/- € 29.736,-)
Vanaf € 78.426,-	€ 0,-

Arbeidskorting (artikel 8.11 Wet IB 2001)

Bij een arbeidsinkomen van	Bedraagt de arbeidskorting
€ 0,- tot € 11.965,-	8,324% van het arbeidsinkomen
€ 11.965,- tot € 25.845,-	€ 996,- + 31,009% x (arbeidsinkomen -/- € 11.965,-)
€ 25.845,- tot € 45.592,-	€ 5.300,- + 1,950% x (arbeidsinkomen -/- € 25.845,-)
€ 45.592,- tot € 132.920,-	€ 5.685,- -/- 6,51% x (arbeidsinkomen -/- € 45.592,-)
Vanaf € 132.920,-	€ 0,-

Inkomensafhankelijke combinatiekorting (artikel 8.14a Wet IB 2001)

Bij een arbeidsinkomen van	Bedraagt de inkomensafhankelijke combinatiekorting
€ 0,- tot € 6.239,-	€ 0,- *
€ 6.239,- tot € 32.170,-	11,45% x (arbeidsinkomen -/- € 6.239,-)
Vanaf € 32.170,-	€ 3.032,-

* Een zelfstandige heeft recht op de korting als hij recht heeft op de zelfstandigenaftrek. (artikel 3.76 Wet IB 2001)

Heffingskortingen vanaf AOW-leeftijd

Algemene heffingskorting (artikel 8.10 Wet IB 2001)

Bij een belastbaar inkomen uit werk en woning	Bedraagt de algemene heffingskorting
€ 0,- tot € 29.736,-	€ 1.556,-
€ 29.736,- tot € 78.426,-	€ 1.556,- -/- 3,196% x (belastbaar inkomen uit werk en woning -/- € 29.736,-)
Vanaf € 78.426,-	€ 0,-

Arbeidskorting (artikel 8.11 Wet IB 2001)

Bij een arbeidsinkomen van	Bedraagt de arbeidskorting
€ 0,- tot € 11.965,-	4,156% van het arbeidsinkomen
€ 11.965,- tot € 25.845,-	€ 498,- + 15,483% x (arbeidsinkomen -/- € 11.965,-)
€ 25.845,- tot € 45.592,-	€ 2.647,- + 0,974% x (arbeidsinkomen -/- € 25.845,-)
€ 45.592,- tot € 132.920,-	€ 2.840,- -/- 3,250% x (arbeidsinkomen -/- € 45.592,-)
Vanaf € 132.920,-	€ 0,-

Ouderenkorting (artikel 8.17 Wet IB 2001)

Bij een verzamelinkomen van	Bedraagt de ouderenkorting
€ 0,- tot € 46.002,-	€ 2.067,-
€ 46.002,- tot € 59.782,-	€ 2.067,- -/- 15% x (verzamelinkomen -/- € 46.002,-)
Vanaf € 59.782,-	€ 0,-

Schenk- en erfbelasting

Tarieven schenken en erven

Gedeelte van de belaste verkrijging	Partners en kinderen	Kleinkinderen en achterkleinkinderen	Overige verkrijgers
€ 0,- tot € 158.669,-	10%	18%	30%
€ 158.669,- en hoger	20%	36%	40%

Vrijstellingen schenkbelasting

Kinderen	€	6.908,-
Kinderen tussen de 18 en 40 jaar, eenmalig extra*	€	33.129,-
Kinderen tussen de 18 en 40 jaar, studie*	€	69.009,-
Overige verkrijgers	€	2.769,-

* Op deze verhoogde vrijstelling moet een beroep worden gedaan in de aangifte schenkbelasting.

Vrijstellingen erfbelasting

Partner	€	828.035,-
Kinderen en kleinkinderen	€	26.230,-
Zieke/gehandicapte kinderen	€	78.671,-
Ouders*	€	62.110,-
Overige verkrijgers	€	2.769,-

* De vrijstelling voor een ouder geldt zowel voor één ouder die erft als beide ouders die erven.

Cijfers sociale zekerheid

Minimumloon (per uur, excl. vakantietoeslag)*	€	14,71
Bruto-referentieminimummaandloon	€	2.294,40
Maximumdagloon (per dag, incl. vakantietoeslag)	€	304,25
Maximumdagloon (per maand, incl. vakantietoeslag)	€	6.617,44
Maximumdagloon (per jaar, incl. vakantietoeslag)	€	79.409,25
Hoge bijdrage Zorgverzekeringswet (Zvw)*		6,10%
Lage bijdrage Zorgverzekeringswet (Zvw)*		4,85%
Maximumbijdrage-inkomen	€	79.409,-

* De hoge bijdrage Zvw geldt voor de werkgeversheffing Zvw. De lage bijdrage Zvw geldt voor de eigen bijdrage Zvw die wordt ingehouden op het loon of de uitkering of die via een aanslag Zvw wordt betaald.

Premiepercentages sociale verzekeringen

Ouderdomsfonds (AOW)	17,90%
Nabestaandenfonds (Anw)	0,10%
Algemeen Werkloosheidsfonds (Awf-laag)	2,74%
Algemeen Werkloosheidsfonds (Awf-hoog)	7,74%
Uitvoeringsfonds voor de overheid (Ufo)	0,68%
Arbeidsongeschiktheidsfonds (Aof-laag)	6,26%
Arbeidsongeschiktheidsfonds (Aof-hoog)	7,61%
Uniforme opslag kinderopvang	0,50%
Werkhervattingskas (Whk-rekenpremie)	1,52%

Algemene Ouderdomswet (AOW)

AOW-leeftijd

Als belastingplichtige geboren is in de periode	dan vangt AOW aan in het jaar	De AOW-leeftijd is dan
1 januari 1958 tot 1 januari 1959	2026	67 jaar
1 januari 1959 tot 1 januari 1960	2027	67 jaar
1 januari 1960 tot 1 januari 1961	2028	67 jaar + 3 maanden
1 januari 1961 tot 1 oktober 1961	2029	67 jaar + 3 maanden
1 oktober 1961 tot 1 oktober 1962	2030	67 jaar + 3 maanden
1 oktober 1962 tot 1 oktober 1963	2031	67 jaar + 3 maanden

AOW-bedragen

Alleenstaanden (bruto per jaar, incl. vakantiegeld: € 20.929,44)

	Met heffingskorting	Zonder heffingskorting
Bruto per maand*	€ 1.637,57	€ 1.637,57
Loonheffing	€ 0,-	€ 291,50
Bijdrage Zvw	€ 79,42	€ 79,42
Netto	€ 1.558,15	€ 1.266,65

* Het brutobedrag is exclusief het vakantiegeld van bruto € 106,55 per maand.

Samenwonend/gehuwd, beiden ouder dan de AOW-leeftijd of geen recht op toeslag (bruto per jaar, per persoon, incl. vakantiegeld: € 14.378,64)

	Met heffingskorting	Zonder heffingskorting
Bruto per maand*	€ 1.122,12	€ 1.122,12
Loonheffing	€ 0,-	€ 200,00
Bijdrage Zvw	€ 54,42	€ 54,42
Netto	€ 1.067,70	€ 867,70

* Het brutobedrag is exclusief het vakantiegeld van bruto € 76,10 per maand.

Inkomen (vervolg)

Naar het Kompas >

AOW-bedragen met toeslag

Samenwonend/gehuwd, recht op volledige toeslag (bruto per jaar, per persoon, incl. vakantiegeld: € 28.757,28)

	Met heffingskorting	Zonder heffingskorting
Bruto per maand*	€ 2.244,24	€ 2.244,24
Loonheffing	€ 98,08	€ 400,00
Bijdrage Zvw	€ 108,84	€ 108,84
Netto	€ 2.037,32	€ 1.735,40

* Het brutobedrag is exclusief het vakantiegeld van bruto € 152,20 per maand.

Samenwonend/gehuwd, recht op 90% toeslag (bruto per jaar, per persoon, incl. vakantiegeld: € 27.319,44)

	Met heffingskorting	Zonder heffingskorting
Bruto per maand*	€ 2.132,03	€ 2.132,03
Loonheffing	€ 78,00	€ 379,92
Bijdrage Zvw	€ 103,40	€ 103,40
Netto	€ 1.950,63	€ 1.648,71

* Het brutobedrag is exclusief het vakantiegeld van bruto € 144,59 per maand.

Algemene nabestaandenwet (Anw)

Hoogte Anw-uitkering

De nabestaandenuitkering Anw bedraagt bruto per jaar inclusief vakantiegeld maximaal € 21.560,04.

	Met heffingskorting	Zonder heffingskorting
Bruto per maand*	€ 1.668,49	€ 1.668,49
Loonheffing	€ 335,58	€ 595,17
Netto	€ 1.332,91	€ 1.073,32

* Het brutobedrag is exclusief het vakantiegeld van € 128,18 per maand.

De wezenuitkering bedraagt bruto per jaar inclusief vakantiegeld maximaal €13.892,52.

		Met heffingskorting	Zonder heffingskorting
0 t/m 9 jaar	Bruto per maand**	€ 548,72	€ 548,72
0 t/m 9 jaar	Loonheffing	€ 0,-	€ 194,58
0 t/m 9 jaar	Netto	€ 548,72	€ 354,14
10 t/m 15 jaar	Bruto per maand**	€ 812,20	€ 812,20
10 t/m 15 jaar	Loonheffing	€ 29,92	€ 289,50
10 t/m 15 jaar	Netto	€ 782,28	€ 522,70
16 t/m 20 jaar*	Bruto per maand**	€ 1.075,67	€ 1.075,67
16 t/m 20 jaar*	Loonheffing	€ 124,83	€ 384,42
16 t/m 20 jaar*	Netto	€ 950,84	€ 691,25

* In principe eindigt de wezenuitkering als de wees de leeftijd van 16 jaar heeft bereikt. Onder voorwaarden kan de uitkering doorlopen tot de 18e of 21e verjaardag.

** Het brutobedrag is exclusief het vakantiegeld. Het vakantiegeld bedraagt bruto:

€ 41,02 voor kinderen van 0 t/m 9 jaar;
€ 61,53 voor kinderen van 10 t/m 15 jaar; en
€ 82,04 voor kinderen van 16 t/m 20 jaar.

Arbeidsongeschiktheid

WGA - Vervoluitkering

Bij een arbeidsongeschiktheidspercentage van	bedraagt het percentage van het minimumloon	De maandelijkse vervoluitkering bedraagt dan*
35% tot 45%	28%	€ 642,43
45% tot 55%	35%	€ 803,04
55% tot 65%	42%	€ 963,65
65% tot 80%	50,75%	€ 1.164,41
80% of meer	70%	€ 1.606,08

* Op basis van het bruto-referentieminimummaandloon

Werkloosheid en ontslag

Transitievergoeding

Maximale transitievergoeding	€ 102.000,- of een jaarsalaris voor wie meer dan dit bedrag per jaar verdient.
------------------------------	--

Kindregelingen

Kinderbijslag

Leeftijd kind	Hoogte kinderbijslag
0 tot en met 5 jaar (70%)	€ 291,49 per kwartaal per kind
6 tot en met 11 jaar (85%)	€ 353,95 per kwartaal per kind
12 tot en met 17 jaar (100%)	€ 416,41 per kwartaal per kind

Kindgebonden budget (kgb)

Huishouden	Maximale kindgebonden budget alleenstaande tot en met € 28.406,-*	Maximale kindgebonden budget ouder met toeslagpartner tot en met € 37.545,-*
Gezin met één kind	€ 5.996,- per jaar / € 499,67 per maand	€ 2.580,- per jaar / € 215 per maand
Gezin met twee kinderen	€ 8.576,- per jaar / € 714,67 per maand	€ 5.160,- per jaar / € 430,- per maand
Verhoging per extra kind	+ € 2.580,- per jaar / € 215,- per maand	+ € 2.580,- per jaar / € 215,- per maand
Verhoging per kind 12 tot 16 jaar	+ € 724,- per jaar / € 60,33 per maand	+ € 724,- per jaar / € 60,33 per maand
Verhoging per kind 16 en 17 jaar	+ € 964,- per jaar / € 80,33 per maand	+ € 964,- per jaar / € 80,33 per maand

* Voor een inkomen hoger dan € 29.736,- (alleenstaand) of € 39.141,- (partners) geldt een afbouwpercentage van 7,60%. Hoe hoger het inkomen, hoe lager de toeslag.

Kinderopvangtoeslag

Soort opvang	Maximaal bedrag per uur
Dagopvang	€ 11,23
Buitenschoolse opvang	€ 9,98
Gastouderopvang	€ 8,49

Bijstand

Uitzondering lijfrente als voorliggende voorziening

Totale waarde lijfrente(n)	€ 37.989,-
Maximale inleg lijfrente(n)	€ 8.112,-

Buiten beschouwing te laten vermogen

In de woning gebonden vermogen voor zover dit minder bedraagt dan	€ 67.500,-
Vermogensgrenzen alleenstaande	€ 8.000,-
Vermogensgrenzen alleenstaande ouder	€ 16.000,-
Vermogensgrenzen echtpaar	€ 16.000,-
Drempelbedrag bijzondere bijstand	€ 176,-

Minimumloon

	Per uur
Vanaf 21 jaar	€ 14,71
20 jaar	€ 11,77
19 jaar	€ 8,83
18 jaar	€ 7,36
17 jaar	€ 5,81
16 jaar	€ 5,07
15 jaar	€ 4,41

Pensioen

Naar het Kompas >

Lijfrenteaf trek

Jaarruimteberekening

De jaarruimte wordt als volgt berekend: (30% x PG) -/-(6,27 x A)

Maximaal inkomen premiegrondslag	€	137.800,-
AOW-franchise	€	19.172,-
Maximale premiegrondslag	€	118.628,-
Maximale jaarruimte	€	35.588,-

Reserveringsruimte

Maximale reserveringsruimte	€	42.753,-
-----------------------------	---	----------

Jaar	Jaar-ruimte %	Maximaal inkomen premie- grondslag	AOW- franchise	Maximale premie- grondslag	Pensioen- imputatie
2025	30%	€ 137.800,-	€ 18.475,-	€ 119.325,-	6,27
2024	30%	€ 137.800,-	€ 17.545,-	€ 120.255,-	6,27
2023	30%	€ 128.810,-	€ 13.646,-	€ 115.164,-	6,27
2022	13,3%	€ 114.866,-	€ 12.837,-	€ 102.029,-	6,27
2021	13,3%	€ 112.189,-	€ 12.672,-	€ 99.517,-	6,27
2020	13,3%	€ 110.111,-	€ 12.472,-	€ 97.639,-	6,27
2019	13,3%	€ 107.593,-	€ 12.275,-	€ 95.318,-	6,27
2018	13,3%	€ 105.075,-	€ 12.129,-	€ 92.946,-	6,5
2017	13,8%	€ 103.317,-	€ 12.032,-	€ 91.285,-	6,5
2016	13,8%	€ 101.519,-	€ 11.996,-	€ 89.523,-	6,5

Overige cijfers lijfrentevoorzieningen

Fiscaal verzachtende afkoopregeling kleine lijfrenten*	€	5.513,-
Fiscaal verzachtende afkoopregeling lijfrenten bij arbeidsongeschiktheid	€	51.440,-
Afkoopgrens kleine pensioenen (artikel 66 PW)	€	613,52
Maximale jaaruitkering tijdelijke oudedagslijfrente (artikel 3.125 lid 1 onderdeel c Wet IB 2001)	€	27.192,-
Maximale jaaruitkering overbruggingslijfrente	€	63.288,-

* Deze regeling houdt in dat de afkoop van een lijfrenteverzekering, lijfrentespaarrekening of een lijfrentebeleggingsrecht alleen in de heffing van de inkomstenbelasting wordt betrokken. De berekening van de revisierente (normaliter 20%) blijft hierbij achterwege.

IB-ondernemers

Stakingswinst omzetten in lijfrente

- Voor de stakende ondernemer die maximaal 5 jaar jonger is dan de AOW-leeftijd - Voor de stakende ondernemer die 45% of meer arbeidsongeschikt is en de hem toekomende termijnen van lijfrente binnen 6 maanden na het staken van de onderneming laat ingaan - Voor de stakende ondernemer die staakt vanwege zijn overlijden	€	574.867,-
- Voor de stakende ondernemer die tussen de 5 en 15 jaar jonger is dan de AOW-leeftijd - Voor de stakende ondernemer die de uitkeringen direct in laat gaan	€	287.445,-
Voor de overige stakende ondernemers	€	143.732,-

Woning

Naar het Kompas >

Fiscale cijfers eigen woning

Eigenwoningforfait

WOZ-waarde	Forfaitpercentage
€ 75.000,- tot € 1.350.000,-	0,35%
Vanaf € 1.350.000,-	€ 4.725,- + 2,35% over de waarde vanaf € 1.350.000,-

Beperking aftrek door geen of geringe eigenwoningschuld (Wet Hillen)	71,867%
--	---------

Vrijstelling KEW/SEW/BEW

Uitkeringsvrijstelling KEW/SEW/BEW per persoon	€	207.500,-
--	---	-----------

Kamerverhuurvrijstelling

Maximale jaaropbrengst voor kamerverhuurvrijstelling	€	6.633,-
--	---	---------

Tariefaanpassing aftrek kosten eigen woning

Maximaal tarief aftrekbare kosten eigen woning	37,56%
--	--------

Tijdelijke regeling hypotheckair krediet

Maximale financiering zonder energiebesparende voorzieningen	100% van de woningwaarde
Maximale financiering met energiebesparende voorzieningen	106% van de woningwaarde
Meetellen laagste inkomen bij tweeverdieners voor aflezen financieringslastpercentage	100%

Voorwaarden & Normen NHG

Kostengrens NHG zonder energiebesparende voorzieningen	€	470.000,-
Kostengrens NHG met energiebesparende voorzieningen	€	498.200,-
NHG-premie		0,4%

Overdrachtsbelasting

Startersvrijstelling van de overdrachtsbelasting tot	€	555.000,-
--	---	-----------

Wijzigingen Trhk energielabel

Energielabel woning	Bedrag dat buiten beschouwing kan worden gelaten	Bedrag dat buiten beschouwing kan worden gelaten bij energiebesparen- de voorzieningen
E, F, G	€ 0,-	€ 20.000,-
C, D	€ 5.000,-	€ 15.000,-
A, B	€ 10.000,-	€ 10.000,-
A+, A++	€ 20.000,-	€ 10.000,-
A+++	€ 25.000,-	€ 0,-
A++++ zonder energieprestatiegarantie	€ 30.000,-	€ 0,-
A++++ met een energieprestatiegarantie voor minimaal 10 jaar	€ 40.000,-	€ 0,-

Vennootschapsbelasting

Tarief vennootschapsbelasting

Deel van de winst	Tarief
Tot en met € 200.000,-	19%
Vanaf € 200.000,-	25,8%

Gecumuleerde belastingdruk Vpb en AB

Vpb-tarief	Box 2-tarief	Belastingdruk
19% (tot € 200.000,-)	24,5% (tot € 68.843,-)	38,85%
19% (tot € 200.000,-)	31% (€ 68.843,- en hoger)	44,11%
25,8% (€ 200.000,- en hoger)	24,5% (tot € 68.843,-)	43,98%
25,8% (€ 200.000,- en hoger)	31% (€ 68.843,- en hoger)	48,80%

Overige cijfers dga

Gebruikelijk loon dga (minimaal) volgens artikel 12a Wet LB 1964	€ 58.000,-
TBS-vrijstelling (artikel 3.99b Wet IB 2001)	12%

Inkomstenbelasting

Aftrekposten IB-ondernemers

Kleinschaligheidsinvesteringsaftrek (artikel 3.41 Wet IB 2001)	€ 0,- tot € 19.769,-
Zelfstandigenaftrek (artikel 3.76 lid 2 Wet IB 2001)	€ 1.200,-
Startersaftrek (artikel 3.76 lid 3 Wet IB 2001)	€ 2.123,-
Aftrek voor speur- en ontwikkelingswerk (artikel 3.77 lid 1 en lid 2 Wet IB 2001)	€ 15.979,-
Meewerkaftrek (artikel 3.78 lid 2 Wet IB 2001)	Maximaal 4% van de winst
Startersaftrek bij arbeidsongeschiktheid (artikel 3.78a lid 4 Wet IB 2001)	Maximaal € 12.000,-
Stakingsaftrek (artikel 3.79 lid 2 Wet IB 2001)	€ 3.630,-
Mkb-winstvrijstelling (artikel 3.79a Wet IB 2001)	12,70%



Behaal je PE-examen met één van onze succesformules!

- ✓ Klassikale Opleiding PE incl. examen + 100% online
- ✓ Klassikale Opleiding PE incl. examen
- ✓ 100% Online Opleiding PE

Lees meer >